

İstanbul, 07 Ocak 2020

MALİ MEVZUAT SİRKÜLERİ**NO: 2020 / 21****KONU**

- **Kıdem Tazminatı Tavanı**
- **Vergiden Müstesna Çocuk Zamları**

1. 1 Ocak 2020 Tarihinden İtibaren Uygulanacak Kıdem Tazminatı Tavanı

1 Eylül 2019 tarihli Resmi Gazete’ de yayımlanan “**Kamu Görevlileri Hakem Kurulu Kararı**” ile Kamu görevlilerinin geneline ve hizmet kollarına yönelik toplu sözleşme görüşmelerinde taraflar arasında toplu sözleşme imzalanamaması üzerine 2020 ve 2021 yılları için kamu görevlilerinin maaş hesabına esas katsayılar aşağıdaki şekilde belirlenmiştir.

	1/1/2020-30/6/2020 Dönemi	1/7/2020-31/12/2020 Dönemi	1/1/2021-31/6/2021 Dönemi	1/7/2021-31/12/2021 Dönemi
Aylık Maaş Katsayısı	0,143998	0,149758	0,154251	0,158879
Taban Aylık Katsayısı	2,253938	2,344096	2,414419	2,486851

Öte yandan bahse konu Kurul Kararının 7.maddesinde aşağıdaki hükme yer verilmiştir.

“Enflasyon farkı ödemesi

Madde 7- (1) Türkiye İstatistik Kurumu tarafından açıklanan 2003=100 Temel Yıllı Tüketici Fiyatları Endeksinin;

a) 2019 yılı Aralık ayı endeksinin 2019 yılı Haziran ayı endeksine göre altı aylık değişim oranının aynı dönem için verilen %5 oranını,

b) 2020 yılı Haziran ayı endeksinin 2019 yılı Aralık ayı endeksine göre altı aylık değişim oranının 4 üncü maddenin birinci fıkrasında 2020 yılının birinci altı aylık dönemi için öngörülen %4 oranını,

c) 2020 yılı Aralık ayı endeksinin 2020 yılı Haziran ayı endeksine göre altı aylık değişim oranının 4 üncü maddenin ikinci fıkrasında 2020 yılının ikinci altı aylık dönemi için öngörülen %4 oranını,

ç) 2021 yılı Haziran ayı endeksinin 2020 yılı Aralık ayı endeksine göre altı aylık değişim oranının 4 üncü maddenin üçüncü fıkrasında 2021 yılının birinci altı aylık dönemi için öngörülen %3 oranını,

d) 2021 yılı Aralık ayı endeksinin 2021 yılı Haziran ayı endeksine göre altı aylık değişim oranının 4 üncü maddenin dördüncü fıkrasında 2021 yılının ikinci altı aylık dönemi için öngörülen %3 oranını,

*aşması halinde, 4 üncü maddenin birinci, ikinci, üçüncü ve dördüncü fıkralarında yer alan katsayılar, sözleşme ücreti artış oranları ve ücret tavanları ile 6 ncı maddede yer alan ortalama ücret toplamı üst sınırı, söz konusu altı aylık dönemlere ilişkin enflasyon rakamının ilan edildiği ayın 1'inde geçerli olmak üzere **aşan kısım kadar artırılır.**"*

Bu hükme göre, gerçekleşen enflasyon verileri de dikkate alınarak **1/1/2020-30/06/2020** döneminde geçerli olmak üzere bahse konu katsayılar Hazine ve Maliye Bakanlığınca aşağıdaki gibi belirlenmiş ve Kamu Mali Yönetim ve Dönüşüm Genel Müdürlüğü'nce 06.01.2020 tarih ve 1 Sıra Nolu GENELGE ile açıklanmıştır.

Aylık Maaş Katsayısı : 0,146061

Taban Aylık Katsayısı : 2, 28624

Belirlenen bu katsayılara göre **1 Ocak 2020 tarihinden itibaren** uygulanacak olan Kıdem Tazminatı Tavanı tutarı aşağıdaki gibidir. Hesaplamaların detayı ekli tabloda yer almaktadır.

Kıdem Tazminatı Tavanı	6.730,15 TL
-------------------------------	--------------------

1. 1 Ocak 2020 Tarihinden İtibaren Uygulanacak Vergiden Müstesna Çocuk Zamları

Bilindiği üzere Devlet Memurlarına Devlet Memurları Kanununun 202. maddesi gereğince iki çocuğu geçmemek üzere çocuk yardımı yapılmakta olup, her bir çocuk için yapılacak yardımın tutarı (50) gösterge rakamının memur maaş katsayısı ile çarpılması suretiyle hesaplanmaktadır. Bu yardımlar Gelir Vergisi tabi bulunmamaktadır.

Öte yandan Gelir Vergisi Kanununun 25/4. madde hükmü ile özel sektörde çalışanlara ödenecek çocuk zamları da gelir vergisinden müstesna tutulmuş ancak bu zamların Devletçe verilen miktarları aşması halinde aşan kısımların vergiye tabi tutulması öngörülmüştür.

Diğer taraftan 15 Temmuz 2003 tarihli Resmi Gazete'de yayımlanan 2003/5884 Sayılı B.K.K. ile Devlet memurlarına ödenecek çocuk yardımlarının hesabında uygulanmakta olan gösterge rakamının 01.07.2003 tarihinden geçerli olmak üzere (250) olarak uygulanması kararlaştırılmıştır.

Ayrıca 5277 sayılı 2005 Mali Yılı Bütçe Kanunu ile 15.1.2005 tarihinden itibaren gösterge rakamının 0-6 yaş (72. ay dahil) grubunda yer alan çocuklar için bir kat artırımlı uygulanması öngörülmüştür.

Buna göre yukarıdaki bölümlerde açıklanan katsayı ve göstergeler esas alınarak **1 Ocak 2020 tarihinden itibaren** uygulanacak vergiden müstesna çocuk zamları aşağıya çıkarılmıştır.

6 yaş üstü	36,52-TL
0-72 ay (6 yaş altı)	73,04-TL

2020/21 sayılı Sirküler Ekidir.

2. 01 Ocak 2020 Tarihinden geçerli KIDEM TAZMİNATI TAVANI HESABI

(TL)

1- En yüksek aylık	Gösterge x Genel katsayı:	$1.500 \times 0,146061$	:	219,09
2- En yüksek ek	Gösterge x Genel katsayı:	$8.000 \times 0,146061$	:	1.168,49
3- En yüksek kıdem aylık	Gösterge x Genel katsayı:	$500 \times 0,146061$	:	73,03
4- Özel Hizmet Tazminatı	(En yüksek aylık ve ek gösterge x genel katsayı) x %215	$(9.500 \times 0,146061) \times \%215$	:	2.983,30
5- Taban Aylık	Taban aylık göstergesi x taban aylık katsayısı	$1.000 \times 2,28624$	:	2.286,24
		TOPLAM		6.730,15